
Socialudvalget

Til: Social- og boligministeren

Dato: 5. februar 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SOU alm. del

Spørgsmål 210
Vil ministeren kommentere artiklen ”Før tvangsadopterede staten ét barn om året. Nu 
sker det hver uge”, bragt på Zetland.dk den 5. februar 2024, og redegøre for, om 
ministeren finder det bekymrende, når bl.a. Inge Bryderup, professor i socialt udsatte 
ved Aalborg Universitet, kalder udviklingen et “eksperiment med nogle af de svageste 
i samfundet”, og at man reelt ikke ved, hvordan det vil gå for hverken børnene eller 
de biologiske forældre? Endvidere bedes oplyst, om ministeren er enig i, at børn skal 
have ret til at kende sit biologiske opgav, og om ministeren vil arbejde for, at børn, der 
tvangsbortadopteres, ikke mister båndene til deres biologiske ophav.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Adsbøl (DD).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Karina.Adsbol@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Rosa Eriksen
formand

1/1

Offentligt
SOU Alm.del - Spørgsmål 210

Socialudvalget 2023-24


